
Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Radni 

Protokół nr IV/2024 

z IV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

 
Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2024 r. o godz. 09:05, a zakończono o godz. 10:36 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych 

Obecni: 

1. Diana Bisz 
2. Jerzy Chilkiewicz 
3. Andrzej Czeczuga 
4. Walenty Gałuszewski 
5. Radosław Godun 
6. Alina Kruk 
7. Barbara Krukowska 
8. Konrad Łapiński 
9. Albin Misiuk 
10. Angelika Nieroda 
11. Stanisław Olszewski 
12. Piotr Parfieniuk 
13. Anna Siemieniuk 
14. Jerzy Tomczuk 
15. Anatol Grzegorz Tymiński 

 

1. Otwarcie sesji. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Przewodniczący 
Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył IV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.   
Poprosił radnych o potwierdzenie obecności poprzez wciśnięcie odpowiedniego  przycisku na tablecie. 
Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdził, że w  sesji uczestniczy 15 
radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Dodał, że głosowania radnych 
będą się odbywały za pomocą tabletów. 
Przypomniał o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO 
wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych. Poinformował, że sesja jest 
rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie internetowej gminy. Osoba ujawniająca 
dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną odpowiedzialność za ich upublicznienie. 
Przewodniczący Rady przywitał serdecznie: 

1. wszystkich radnych, 
2. Wójta Gminy – Pana WALENTEGO KORYCKIEGO, 
3. Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA, 
4. Skarbnika Gminy – Panią ANNĘ NESTERUK,   
5. Sekretarza Gminy – Panią MONIKĘ DMITRUK, 
6. Radcę Prawnego – Pana JANA WOŁOSOWICZA, 
7.  Pracowników Urzędu Gminy, 



8.  Sołtysów Gminy Bielsk Podlaski, 
9.  Mieszkańców gminy oraz wszystkich oglądających transmisję za pośrednictwem internetu. 

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

2. Ustalenie porządku sesji. 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, wszyscy 
radni otrzymali w formie elektronicznej - Załącznik Nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w dniu 26 czerwca br. Wójt Gminy 
złożył wniosek o wprowadzenie do porządku sesji i przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów oraz rad sołeckich. Potrzeba zmiany uchwały wynika z 
zawiadomienia Wydziału Nadzoru i Kontroli Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wszczęciu 
postępowania nadzorczego względem tej uchwały. Zaproponował wprowadzenie tego tematu jako 
punkt 17 porządku sesji, 
 
Odczytał proponowany porządek sesji: 

1) Otwarcie sesji. 

2) Ustalenie porządku sesji. 

3) Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 maja 2024 roku. 

4) Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok oraz debata nad raportem. 

5) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. 

6) Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z 

wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok. 

7) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2023 r. 

8) Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

9) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Parafii Prawosławnej pw. św. proroka 

Eliasza w Podbielu. 

10) Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany 

uchwały nr LVI/453/2024 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 marca 2024 roku w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Bielsk Podlaski. 

11) Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Bielsk Podlaski na lata  2024-

2030”. 

12) Powzięcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Łubinie 

Kościelnym. 

13) Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Jacewicze. 

14) Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw w Gminie 

Bielsk Podlaski. 

15) Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Bielsk Podlaski. 

16) Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 21 maja 2024 r. na Wójta Gminy Bielsk 



Podlaski. 

17) Powzięcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów 

oraz rad sołeckich. 

18) Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy Bielsk 

Podlaski za 2023 rok i I kwartał 2024 roku. 

19) Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od dnia 29 

maja 2023 r. do dnia 26 czerwca 2024 r. 

20) Interpelacje i zapytania radnych. 

21) Odpowiedzi na interpelacje. 

22) Wolne wnioski i informacje. 

23) Zamknięcie sesji. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad, więc Przewodniczący zarządził 

glosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku sesji. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 
Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 
Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Porządek obrad IV Sesji Rady Gminy został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że materiały będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze 
Statutem Gminy zaopiniowane przez Komisje Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu w dniu 26 
czerwca 2024 r. Przedłożone wnioski  uzyskały pozytywną opinię. 
 
3. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 maja 2024 roku. 
Protokół z III Sesji Rady Gminy z dnia 29 maja 2024 r. został sporządzony, doręczony radnym w formie 
elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu Gminy. 
Radni nie zgłosili na piśmie uwag do protokołu.   
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 maja 2024 roku. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 
Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 
Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
 
Protokół  został przyjęty. 



4. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok oraz debata nad raportem. 
Raport o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok - stanowiący Załącznik Nr 5 do protokołu, został 
sporządzony, doręczony radnym w formie elektronicznej oraz opublikowany w Biuletynie Informacji 
Publicznej. Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że zgodnie z ustawą o 
samorządzie gminnym nad raportem przeprowadza się debatę, w której mogą uczestniczyć również 
mieszkańcy po uprzednim zgłoszeniu przewodniczącemu Rady Gminy chęci zabrania głosu w debacie. 
Do zgłoszenia należy dołączyć poparcie co najmniej 20 osób, które złożą podpisy pod tym zgłoszeniem. 
Oznajmił, że do dnia wczorajszego wpłynęły zgłoszenia od 3 osób. Zgłoszenia spełniają wymogi 
formalne. 
Otworzył debatę nad raportem o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok. W pierwszej kolejności 
poprosił o zabranie głosu radnych. 
Nikt z radnych nie zgłosił się do debaty. 
Następnie poprosił o zabranie głosu Pana Tomasza Kondraciuka – mieszkańca Gminy Bielsk Podlaski, 
który jako pierwszy zgłosił się do debaty. 
 
TOMASZ KONDRACIUK odniósł się do kilku punktów opisanych w raporcie: 

1) Punkt 6 raportu - BUDŻET – analizując wydatki w raporcie w dziale 750, wydatki wzrosły między 

rokiem 2021 a 2022 o 47,5%, zaś między rokiem 2022 a 2023 o 14,7%. Gros kwoty ujętej w tym dziale, 

stanowi rozdział 75023 §4010. Zakładał, że wzrost wydatków jest skorelowany ze wzrostem 

zatrudnienia, ale tabela nr 5 wyprowadziła z błędu. 

2) FUNDUSZE SOŁECKIE - w projekcie budżetu na 2023 rok przewidziano na fundusz sołecki łączną 

kwotę w wysokości ponad 898 tys. zł, zaś w raporcie, łączna wydatkowana kwota z funduszu wyniosła 

857 tys. zł. 

Zadał pytanie: Czym podyktowana jest różnica? Czy staniały usługi, bądź produkty,  że nie 

wykorzystano wszystkich środków? 

3) Punkt 9 i 10 raportu - SZKOŁY I KULTURA - zapytanie skierował na podstawie art. 28aa pkt 2 ustawy 

o samorządzie gminnym (raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w 

szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego). 

Zadał pytanie: Czy były, a jak tak, to jakie realizowane projekty i programy w tych dwóch dziedzinach? 

Stwierdził, że w przedstawionym raporcie brak informacji na temat programów w treści opisowej. 

4) Punkt 13 raportu - GOSPODARKA PRZESTRZENNA - w 2023 r. wydano 6 decyzji o lokalizacji 
inwestycji celu publicznego. Na stronie BIP Urzędu Gminy wykazanych jest 5 inwestycji, w tym: 
- Stryki - przebudowa drogi, 
- Augustowo (odnośnie odpadów), 
- Pasynki - dot. budowy linii elektroenergetycznej, która ma zasilać obiekty kurników w tej 
miejscowości, 
- Widowo i Ploski - budowa masztów telefonii komórkowej. 
W tabeli nr 14 do miejscowości Widowo przypisane są 2 inwestycje celu publicznego. 

Poprosił o potwierdzenie, czy chodzi o oba maszty GSM, których inwestorem jest firma P4, których 



budowa planowana jest na działkach nr 630 na początku wsi  i na działce nr 650/2 znajdującej się przy 

Strefie Gospodarczej w Bielsku Podlaskim? 

5) Punkt 15 raportu - GOSPODARKA WODNO-ŚCIEKOWA - poprosił o odniesienie się do danych w 

tabeli nr 15 (wydajność poszczególnych ujęć gminnych oraz ilość pobranej wody). 

Nawiązał do posiedzeń wspólnych Komisji Rady Gminy (w maju i czerwcu oraz na ostatniej sesji), gdzie 

poruszony był temat problemów z wodą, m.in. z ujęcia w Rajsku. W raporcie gminy Orla za rok 2023 

(zajrzał, gdyż nasza gmina korzysta z wodociągu w Olekszach) jest informacja, że ujęcie w Olekszach 

ma wydajność 443m3/dobę, tj. 18,5m3/h. Analizując nasz raport, dowiadujemy się z tabeli nr 15, że 

ujęcie w Rajsku ma wydajność 237m3/h, czyli jest prawie 13 razy lepsze od Oleksz. Skąd więc te 

problem? 

Zapytał, czy nie nastąpił tutaj jakiś błąd w podanych jednostkach? 

Na stronie rządowej producenci wody podają (dane z 2022 r.), że ujęcie w Rajsku zapewniało wodę 

1600 odbiorcom, a jego wydajność to 283,2m3/dobę, zaś ujęcie w Olekszach zapewniało wodę 2848 

odbiorcom, a jego wydajność wynosiła 381,2m3/dobę. 

Zapytał, czy tworząc tabelę według własnego opracowania jej dane nie powinny być tożsame z danymi 

wysyłanymi do organów państwowych? 

Powiedział, że nie zamierza dywagować, czy ogółowi mieszkańców raport o stanie gminy się podoba, 

czy wyczerpuje znamiona raportu zgodnie z ustawą, jednakże zwrócił uwagę, że Rada Gminy może 

określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi dot. raportu. Zapytał, czy takowe wymogi zostały 

określone przez poprzednią Radę Gminy. Poprosił radnych zasiadających kolejną kadencję w Radzie o 

udzielenie informacji. 

Następnie zwrócił się sugestią do twórcy raportu, aby w przyszłym roku rozważyć i ująć w tabeli 

starania o pozyskanie środków zewnętrznych i ich efektu, a także dopisać uchwały Rady Gminy i ich 

wypełnienie oraz realizację polityk, programów i strategii, o których mówi ustawa. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi zwrócił się do mieszkańców gminy, szczególnie do osób młodszych, 

którzy uważają, że w naszej gminie potrzebne są zmiany na lepsze, to zamiast narzekać, zaczęli 

interesować się sprawami społeczno-gospodarczymi w gminie,  organizowali się i działali, aby w 

przyszłości nie narzekać na nieprzyjemny zapach z kurników, czy szum wiatraków w naszej małej 

ojczyźnie. 

JAN MORDAŃ - powiedział, że jest stałym uczestnikiem biorącym udział w debacie nad raportem o 

stanie gminy. Poprosił o wyrozumiałość, że już 6. rok absorbuje swoją osobą w debacie nad raportem 

o stanie gminy. Następnie zacytował artykuł 28aa ust.2 ustawy o samorządzie gminnym, mówiący, co 

obejmuje raport. Skrytykował raport autorstwa Zastępcy Wójta Pana Anatola Filipiuka, który nie 

zawiera tych elementów. Dodał, że w tym roku sytuacja jest specyficzna w naszej gminie, gdyż nie 

wiadomo, komu radni będą udzielać, czy też nie udzielać wotum zaufania, ponieważ zmienił się wójt. 

Działalność wójta Pani Raisy Rajeckiej podsumowali mieszkańcy podczas wyborów. Nawiązując do 

stanu naszej gminy, stwierdził, że nie ma sensu dyskutować, wszyscy to widzimy, pewnie i nowo 

wybrany Wójt Pan Walenty Korycki doskonale zdaje sobie sprawę, jak mocno gmina Bielsk Podlaski 

jest zaniedbana w porównaniu chociażby do gminy Boćki,    w której poprzednio był sekretarzem. 



Dobitnie świadczy o tym ranking Rzeczypospolitej gmin wiejskich za 2023 rok. Poinformował, że gmina 

Boćki uplasowała się na 319 miejscu, gdzie nasza gmina uplasowała się na 1364 miejscu. Zdziwił się, 

że Pan Wójt podpisał raport sporządzony przez Zastępcę Wójta już po ponownym powołaniu Pana 

Anatola Filipiuka na Zastępcę, który przedstawił taki bubel radnym i mieszkańcom. Czyżby specjalnie 

wystawił na pośmiewisko brak kompetencji swojego Zastępcy - powiedział. Pytał, czy nadal wszytko w 

naszej gminie potoczy się wyrobionymi koleinami przez poprzednie kilkanaście lat? Zwrócił się do Pana 

Wójta, że mógłby zarządzić, aby raport o stanie gminy był solidnie sporządzony zgodnie z wymogami 

ustawowymi i stanem faktycznym naszej gminy za 2023 rok. Zaproponował, że warto porównać nasz 

raport do raportu gminy Boćki, gdzie nawet wstęp do raportu jest wielce wymowny. Następnie 

powiedział, że w poprzednim roku nastąpiło historyczne wydarzenie, gdzie po 17 latach poprzednia 

Pani Wójt powołała sekretarza naszej gminy. Zarzucił, że dokonała tego niezgodnie z ustawą o 

pracownikach samorządowych. Poinformował, że w styczniu 2023 roku złożył skargę do Rady Gminy 

na zaniedbania Wójta, a mianowicie na niepowołanie od 2006 roku sekretarza gminy. Dodał, że przez 

9 miesięcy uświadamiano go, że skarga jest bezzasadna. Następnie w dniu 28 września na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy Pani Wójt Raisa Rajecka poinformowała o powołaniu Pani Moniki 

Dmitruk na stanowisko Sekretarza Gminy, która jest jednocześnie kierownikiem Referatu 

Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich. Nadmienił, że jest to dziwna sytuacja, gdyż w Biuletynie 

Informacji Publicznej nie ma zarządzenia Wójta w tej sprawie. Zwrócił się do Pana Wójta, że warto 

sprawdzić czy Pani Monika została legalnie powołana na to stanowisko? 

Zarzucił, że zgodnie z wymogiem ustawowym w raporcie o stanie gminy powinna być zamieszczona 

realizacja uchwał rady gminy. Poinformował, że w poprzednim roku podjęto 80 uchwał w różnych 

sprawach, ale w raporcie nie ma informacji w jaki sposób zostały zrealizowane przez wójta, np. jakie 

nieruchomości zostały sprzedane i na jakiej zasadzie? Podał przykład budynku po byłej szkole w 

Pasynkach. Na zakończenie zwrócił się do Rady Gminy i Wójta, aby jak najszybciej przeprowadzić audyt 

wewnętrzny w naszej gminie. Dodał, że mieszkańcy w wyborach wypowiedzieli się za zmianami w 

zarządzaniu gminą. 

 

JAROSŁAW MISIUK: 

1) W rozdziale 3 raportu - PODSTAWOWE INFORMACJE O GMINIE, dowiadujemy się, że powierzchnia 

gminy kolejny rok z rzędu zmieniła się. 

Zadał pytanie: Dlaczego gmina Bielsk Podlaski zmienia swoją powierzchnię i dla kogo gmina odbiera 

ziemię? 

2) W ciągu 3 lat powierzchnia gruntów pod wodami zmniejszyła się o ponad połowę, z niemal 300 ha 

do 136 ha. 

Zadał pytanie: Z czego wynika tak gwałtowne i błyskawiczne zmniejszenie powierzchni gruntów pod 

wodami w naszej gminie? 

3) W ciągu 3 lat obszary górnicze zwiększyły się o 150%. 

Zadał pytanie: Jaką konkretnie korzyść przekształcania gminy w obszary górnicze mają mieszkańcy 

gminy Bielsk Podlaski? Jaki jest odsetek osób fizycznych i prawnych prowadzących działalność 

górniczą, którzy mieszkają lub mają siedzibę na terenie gminy Bielsk Podlaski? Czy tereny 

przekształcane na obszary górnicze dzierżawione są osobom lub firmom z gminy, czy też spoza gminy? 



Czy jest ktoś z terenu gminy któremu udało się to zrobić? 

Czy Pan Wójt ma zamiar opracować i zaproponować Radzie Gminy wieloletni plan rekultywacji 

terenów górniczych w naszej gminie? Jeżeli tak, to kiedy taki plan miałby powstać? 

Czy w roku 2023 Wójt Gminy Bielsk Podlaski podjęła chociażby jedno konkretne działanie w celu 

ochrony któregokolwiek obszaru Natura 2000 na terenie naszej gminy? Jeżeli tak, to co konkretnie 

zrobiła. 

4) Rozdział 6 raportu – BUDŻET - trudno oprzeć się wrażeniu że w 2023 roku naszą gminą wstrząsnęły 

jakieś nieoczekiwane i dramatyczne przemiany społeczno-gospodarcze. Dynamika zmian, aż 5-ciu 

największych dochodów gminy wprawia w osłupienie. Kwoty od osób prawnych, od osób fizycznych i 

gminnych jednostek nie posiadających osobowości prawnej spadły aż o 16%, tj. o ponad 2 200 000 zł. 

Dochody z tajemniczych opłat różnych wzrosły o ponad 31%. Dochody gminy z transportu, łączności 

zwiększyły się ponad 2-krotnie. Dochody w kategorii oświata wzrosły 6-krotnie w porównaniu z rokiem 

poprzednim. Dochody z rolnictwa i leśnictwa wzrosły o połowę. Są to fenomenalne zmiany. Skala 

zmian   i struktura wydatków również robią wrażenie. Wydatki na oświatę i kulturę wzrosły  44%, a 

jest to najwyższa pozycja wydatków gminy według raportu o stanie gminy w 2023r. Wydatki na 

łączność i transport wzrosły o 260%, a wydatki w kategorii rodzina spadły o ponad 37%. Raport o 

stanie gminy za 2023 rok nawet w najbardziej ogólnych słowach w żaden sposób nie wyjaśnia 

powodów tych zmian. 

Zadał pytanie: Jakie są przyczyny każdej z tych zmian zarówno po stronie dochodów jak i wydatków 

gminy? Z czego wynika wzrost zadłużenia gminy o 35% w skali tylko jednego roku 2023. Jaki jest cel 

zadłużenia gminy? Dlaczego w roku 2023 wydatki na funkcjonowanie ochotniczych straży pożarnych 

finansowanych  z budżetu gminy obniżono o połowę, tj. z 850 tys. zł do 420 tys. zł. 

Następnie wniósł następujące uwagi do raportu: 

- Zacytował art. 28aa ustawy o samorządzie gminym. Dodał, że opublikowany na stronie Urzędu Gminy 

„gniot”, nie ma z tym zapisem nic wspólnego, oprócz słowa raport w tytule. Nie zawiera 

podsumowania o działalności wójta w roku 2023. W żaden sposób nie odnosi się do realizacji polityk, 

programów, strategii. Nie wspomina, aby Rada Gminy Bielsk Podlaski w 2023 roku uchwaliła chociażby 

1 uchwałę. Wspomniane jest istnienie budżetu obywatelskiego, tzn. funduszu sołeckiego, ale nie ma 

najmniejszej zmianki o tym, czy ten budżet został wykonany i w jaki sposób. 

Oznajmił, że autor raportu po raz kolejny próbuje udowodnić, że zadanie którego się podjął, po prostu 
go przerasta, a posługiwanie się językiem niezrozumiałym nie należy do jego kompetencji. Nie rozumie 
nawet niektórych słów których używa. 
 
Radny JERZY TOMCZUK – nawiązał do wypowiedzi uczestnika debaty odnośnie zmiany powierzchni 
gruntów w gminie. Poinformował, że w raporcie na stronie 13 pod wykresem nr 5 wyjaśniono 
zmniejszenie zasobów gruntów Gminy Bielsk Podlaski  w 2023 roku w odniesieniu do roku 2022 o 19 
ha. Powodem tego w dużej mierze jest nabywanie gruntów przez Skarb Państwa pod budowę drogi 
S19. 

Wójt WALENTY KORYCKI - powiedział, że tak jak wspomniał przedmówca okres za jaki został 

sporządzony raport dotyczy Jego poprzedniczki i nie chciałby podważać pewnych rzeczy, które zostały 

zrobione. Zapewnił Pana Kondraciuka, że na zadane pytania otrzyma odpowiedź na piśmie, która 

jednocześnie zostanie zamieszczona przy raporcie na stronie internetowej i w Biuletynie Informacji 



Publicznej. Nawiązując do wypowiedzi Pana Mordania, Pan Wójt ucieszył się, że podoba się raport z 

gminy Boćki, gdyż jest autorem tego raportu. W tym roku również, bo dotyczył Jego działalności za 

poprzedni rok. Również zapewnił, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie oraz zamieszczona w 

BIP i stronie internetowej gminy. Natomiast podsumowując wypowiedź Pana Misiuka, przyznał, że 

rozumie emocje, wystąpienie było emocjonalne i mało na celu wytknięcie wszelkich 

nieprawidłowości. Pan Wójt prosił jednak, aby szanować się nawzajem, nie używać kolokwializmów, 

typu gniot, chłam. Nie o to chodzi, aby podgrzewać atmosferę i zasiewać wrogość między nami. Dodał, 

że te same informacje można było przedstawić w inny sposób. Podkreślił, że wyjaśnimy i odpowiemy 

na wszystkie zadane pytania. 

Zastępca Wójta ANATOL FILIPIUK – powiedział, że jeżeli chodzi o formę sporządzania raportu, to Jego 

zdaniem raport powinien zawierać syntetyczne informacje. Nigdy nie twierdził i nie twierdzi, że robi 

to najlepiej. Wiadomo, że nie myli się ten, kto nie robi. Następnie udzielił  odpowiedzi na niektóre 

zadane pytania, które zapamiętał. 

1) Z jakiego powodu zmienia się powierzchnia gminy? – wyjaśnił, że następuje odnowienie 

ewidencji gruntów. Część ewidencji gruntów była robiona metodami analitycznymi (tak 

nazywali to geodeci). W tej chwili wszystko jest robione programami elektronicznymi. Podał 

przykład wskazując, że wcześniej powierzchnia działki  była zaokrąglana do dwóch miejsc po 

przecinku, w tej chwili jest do czterech miejsc po przecinku. Stąd to wynika, że następuje 

zmiana powierzchni gminy. 

1) Zmiana powierzchni wód – wyjaśnił, że w ewidencji gruntów następuje zmiana klasyfikacji. 

Niektóre działki ujmowane były jako wody, teraz są traktowane jako działki rolne lub inne 

działki, dlatego też z tego powodu zmienia się powierzchnia wód. 

2) Obszary górnicze – powiedział, że w naszej gminie obszary te się zwiększają. Można było to już 

zauważyć w raporcie o stanie gminy za poprzedni rok. Zmniejszają się koncesje. Powodem jest 

budowa drogi S-19. Nawiązując do pytania, czy są to przedsiębiorcy nasi, czy też nie nasi, różnie 

to bywa. Jednakże gmina bezpośrednio nie ma na to wpływu. Ustawa prawo geologiczne i 

górnicze szczegółowo określa zasady udzielanie koncesji i gmina praktycznie wydaje tylko 

opinię co do poszukiwania złóż kopalin, później uzgadnia koncesje.   

3) Czy jest plan rekultywacji? - wyjaśnił, że nie ma takiego planu, jednakże rekultywacja następuje 

na podstawie ustawy prawo geologiczne i górnicze, jest wpisana w koncesje. Dodał, że są trzy 

podstawowe sposoby rekultywacji: kierunek rolny, leśny i wodny. Gmina nie ma dużego 

wpływu na to, gdyż jest to regulowane przy wydawaniu koncesji. 

4) Budżet – stwierdził, że na temat budżetu nie będzie się wypowiadać, gdyż jest to w kwestii Pani 

Skarbnik. 

Pan JAROSŁAW MISIUK – oznajmił, że Pan Wójt idealnie odniósł się do tego, co chciał wiedzieć. Dodał, 

że każdy z nas oczekuje szacunku. Natomiast raport, który kolejny rok z rzędu w takiej, czy innej  formie 

został sporządzony, przejawem szacunku wokół nikogo nie jest. Stwierdził, że Pan Filipiuk w tej właśnie 



chwili pokazał, że można było opracować ten raport inaczej. Ponieważ, aby tych kilka zdań o powodach 

przyrostu obszaru gminy oraz o powodach zmniejszania się wód pod gruntami było zawarte w 

raporcie, już emocje byłyby mniejsze. Jednakże zwrócił uwagę na jeszcze jedną rzecz, a mianowicie 

powiedział, że w zeszłym roku zadał dokładnie te same pytania, na które otrzymał odpowiedź na 

piśmie od poprzedniej Wójt, gdzie Pan Filipiuk był wtedy Zastępcą Pani Wójt, że to nie są pytania na 

które można otrzymać odpowiedź w trybie dostępu do informacji publicznej. Dodał, że wspaniale jest, 

że Pan Wójt widzi, że można było inaczej i że sam Pan Filipiuk widzi, że można było do sprawy podejść 

inaczej. 

W związku z wyczerpaniem listy zgłoszeń Przewodniczący zamknął debatę i przystąpił do kolejnego 

punktu obrad. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Przewodniczący Rady 

STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że po zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy, Rada 

Gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Wójtowi Gminy wotum zaufania. Wniósł o 

udzielenie Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. Dodał, że projekt uchwały w tej sprawie 

został przekazany radnym na tablety. 

Radna ANNA SIEMIENIUK zapytała, czy mówimy o Wójcie poprzedniej kadencji, czy obecnej kadencji? 

 
Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI odpowiedział, że mówimy o całokształcie poprzedniego 
roku. 
 
W związku z brakiem więcej pytań przystąpił do głosowania. 
Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr Parfieniuk, Jerzy Tomczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Barbara Krukowska, Anna Siemieniuk 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/16/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok. 



Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 
Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że Rada Gminy rozpatruje i zatwierdza 
sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy po uprzednim rozpatrzeniu: sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie 
mienia komunalnego, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. Opinie 
wymienionych podmiotów są pozytywne. Przypomniał, że sprawozdanie z realizacji budżetu gminy za 
2023 rok było rozpatrywane na poprzedniej sesji Rady Gminy. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok. 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 
Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 
Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
 
Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/17/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Bielsk Podlaski za 2023 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2023 r. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI przypomniał, że uchwałę w sprawie absolutorium 
podejmuje się w oparciu o: 
- Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy – rozpatrzone przez Radę Gminy w dniu 29 maja br. 
- Sprawozdanie finansowe gminy za 2023 rok – rozpatrzone przez Komisję Rewizyjną w dniu 7 czerwca 
br. 
- Pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 7 czerwca br. oraz 

- wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z dnia 7 czerwca 2024 r. o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium za 2023 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku w dniu 13 czerwca 2024 r. wyraziła pozytywną opinię 
o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2023 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 



Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 
Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr Parfieniuk, Jerzy Tomczuk, 
Anatol Grzegorz Tymiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Barbara Krukowska, Anna Siemieniuk 
Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/18/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2023 r. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje nie wniosły żadnych uwag do proponowanych 

zmian. 

Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/19/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Parafii Prawosławnej pw. św. 

proroka Eliasza w Podbielu. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek dotyczy udzielenia pomocy 

finansowej w wysokości 465.000 zł na realizację inwestycji pn. „Remont zabytkowej cerkwi 

prawosławnej pw. Św. Eliasza w Podbielu w ramach Rządowego programu Odbudowy Zabytków. Na 

ten cel przeznacza się z budżetu gminy kwotę  9.300 zł, natomiast pozostałe koszty inwestycji  w 

wysokości 455.700 zł zostaną pokryte z dotacji. Komisje nie wniosły żadnych uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Parafii Prawosławnej pw. św. proroka 

Eliasza w Podbielu. 

Wyniki głosowania 



ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/20/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Parafii Prawosławnej pw. św. proroka Eliasza w Podbielu. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany 

uchwały nr LVI/453/2024 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 marca 2024 roku w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Bielsk Podlaski. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że uchwalenie programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi każdorazowo jest poprzedzane przeprowadzeniem konsultacji społecznych. 
Przedłożony projekt uchwały dotyczy zarządzenia konsultacji w związku z potrzebą wprowadzenia 
zmian w programie. Komisje nie wniosły uwag. 
Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany uchwały 

nr LVI/453/2024 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 marca 2024 roku w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/21/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany uchwały nr LVI/453/2024 

Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 marca 2024 roku w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 



11. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2024-

2030”. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że konieczność przyjęcia programu 

wynika między innymi z przepisów nowelizacji Kodeksu rodzinnego i opiekuńczego, czyli tzw. „ustawy 

Kamilka z Częstochowy”, która zawiera szereg rozwiązań mających na celu lepszą ochronę dzieci przed 

przemocą i zapewnienie im kompleksowej pomocy w przypadku skrzywdzenia. Komisje nie wniosły 

uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i 

ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2024-2030”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/22/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie przyjęcia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 
doznających przemocy domowej w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2024-2030” 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
12. Powzięcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w 
Łubinie Kościelnym. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że uchwałą Rady Gminy Bielsk Podlaski 
z dnia 16 kwietnia 2008 roku, Szkole Podstawowej w Łubinie Kościelnym zostało nadane imię Jana 
Pawła II. Przedłożony radnym projekt uchwały uzupełnia jedynie imię patrona o słowo „Świętego”, 
ponieważ w czasie nadawania imienia szkole papież Jan Paweł II nie był jeszcze kanonizowany, co 
nastąpiło 10 lat temu w dniu 27 kwietnia 2014 roku. Komisje nie wniosły uwag. 
Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Łubinie 

Kościelnym. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 



Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/23/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Łubinie Kościelnym. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

13. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Jacewicze. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. 

Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że projekt uchwały jest wynikiem podziału 
Sołectwa Plutycze na 2 odrębne sołectwa: Sołectwo Plutycze i Sołectwo Jacewicze. Projekt statutu 
został poddany konsultacjom społecznym, podczas których nie zgłoszono żadnych uwag, ani 
propozycji. 
 
Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Jacewicze. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/24/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Jacewicze 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
14. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw w 
Gminie Bielsk Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 24 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że przedłożony projekt uchwały ma 
charakter porządkujący po wyodrębnieniu Sołectwa Jacewicze. Z treści statutu Sołectwa Plutycze, 
który jest załącznikiem Nr 36 do zmienianej uchwały  należy wyłączyć miejscowość Jacewicze. 
 Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw w Gminie 

Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 



Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/25/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw w Gminie Bielsk Podlaski. 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
15. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Bielsk Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 26 do protokołu. 
Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że przedłożony projekt uchwały jest kolejnym 
aktem porządkującym przepisy prawa miejscowego. W obowiązującym statucie gminy należy 
uaktualnić patrona Szkoły Podstawowej w Łubinie Kościelnym, zgodnie z podjętą dzisiaj uchwałą oraz 
w wykazie sołectw  dopisać w pkt 14 – Sołectwo Jacewicze. 
Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/26/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zmiany Statutu Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 27 do protokołu. 

 

16. Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 21 maja 2024 r. na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że projekt uchwały dotyczy skargi 

złożonej przez firmę MapMaker.online z Łodzi, która zarzuca Wójtowi Gminy, „że bez odpowiednich 

upoważnień organ gromadzi i udostępnia informacje wprowadzając nowe zapisy danych 

informatycznych, co wyrządza szkodę innym osobom”. Sprawa dotyczy danych przestrzennych  dla 

projektu planu ogólnego Gminy Bielsk Podlaski. Z przeprowadzonego postępowania oraz opinii Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji wynika, że dane informatyczne są gromadzone zgodnie z obowiązującymi 

wymogami. Urząd nie ogranicza nikomu dostępu do danych przestrzennych, każdy na takich samych 

warunkach ma do nich dostęp. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 



Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 21 maja 2024 r. na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/27/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie rozpoznania skargi z dnia 21 maja 2024 r. na Wójta Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 29 do protokołu. 

 

17. Powzięcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów 

oraz rad sołeckich. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w dniu 29 maja 2024 r. Rada Gminy 
przyjęła uchwałę Nr III/11/2024 w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów oraz rad 
sołeckich.  W dniu 24 czerwca 2024 r.  wpłynęło zawiadomienie Wojewody Podlaskiego o wszczęciu 
postępowania nadzorczego względem tej uchwały. Jako podstawę wszczęcia postępowania 
nadzorczego wskazano naruszenie przepisu art. 24 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym poprzez bezpodstawne zobowiązanie radnych do aktywnego uczestnictwa w wyborach 
sołtysów i rad sołeckich, co zostało zawarte w § 5 pkt 2 zmienianej uchwały. W załączonym projekcie 
uchwały proponuje się uchylenie wskazanego  § 5 pkt 2 o treści: 
„Radnych Rady Gminy Bielsk Podlaski do aktywnego uczestnictwa w pracach związanych z 
przygotowaniem kampanii wyborczej sołtysów oraz rad sołeckich, a także do udziału w zebraniach 
wyborczych”. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów oraz 

rad sołeckich. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Diana Bisz, Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Czeczuga, Walenty Gałuszewski, Radosław Godun, Alina Kruk, 

Barbara Krukowska, Konrad Łapiński, Albin Misiuk, Angelika Nieroda, Stanisław Olszewski, Piotr 

Parfieniuk, Anna Siemieniuk, Jerzy Tomczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr IV/28/2024 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 



w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów oraz rad sołeckich 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 31 do protokołu. 
 
18. Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy 
Bielsk Podlaski za 2023 rok i I kwartał 2024 roku. 
Informacja stanowi Załącznik Nr 32 do protokołu. 
Przewodniczący Rady odczytał powyższą informację. Dodatkowo poinformował o terminie zawodów 
sportowo-pożarniczych, które odbędą się w tym roku w dniu 4 sierpnia 2024 r. we wsi Piliki, natomiast 
w dniu 1 września 2024 r. we wsi Łubin Kościelny wystąpią młodzieżowe drużyny pożarnicze.   
Rada Gminy zapoznała się z informacją. 
 
19. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od dnia 29 
maja 2023 r. do dnia 26 czerwca 2024 r. 
Sprawozdanie stanowiące Załącznik Nr 33 do protokołu, radni otrzymali w formie elektronicznej. 
Przewodniczący poprosił o przedstawienie Pana Wójta – Walentego Koryckiego. 
Wójt WALENTY KORYCKI przedstawił sprawozdanie z okresu międzysesyjnego. 
Następnie korzystając, że jest przy głosie przedstawił informacje dotyczące spraw różnych: 

1) Poinformował, że zgłosił się zastępca dyrektora z Instytutu Badań Leśnictwa z propozycją 
zorganizowania spotkania dla właścicieli lasów prywatnych. Dodał, że Państwo otrzymali dzisiaj 
takie zaproszenie. Oznajmił, że okazuje się, że nasza gmina w skali kraju jest największą 
procentowo gminą, która ma najwięcej lasów prywatnych w strukturze leśnej. W związku z 
tym w kilku gminach w Polsce zostaną przeprowadzone spotkania w celu poinformowania jak 
można prowadzić gospodarkę leśną w lasach prywatnych (chodzi o pielęgnację lasu, sprzedaż 
drewna). Zaplanowano 2 spotkania – pierwsze odbędzie się 15 lipca na sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy. 

2) Poinformował, że jesteśmy w trakcie wyborów sołtysów i wczoraj odbyło się pierwsze zebranie 
wyborcze w Sołectwie Chraboły. Pan Jerzy Chilkiewicz honorowo ustąpił z dalszego 
kandydowania, zastąpi Jego Piotr Korszak, młody człowiek, który ma dużo ambicji i werwy do 
pracy. Dzisiaj nie jest obecny na sesji, ale będzie z Niego pożytek dla mieszkańców Sołectwa i 
nie tylko, bo dla gminy też. Mieszkańcy sołectwa pokazali, że demokracja jest ważna, gdyż na 
92 uprawnionych do głosowania uczestniczyło 37 osób, tj. ponad 40%. Wynik lepszy niż w 
ostatnich wyborach do Europarlamentu. Zachęcił wszystkich do brania przykładu z Sołectwa 
Chraboły i uczestniczenia w wyborach. 

 
Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – powiedział, że Pan Wójt w swoim sprawozdaniu mówił o 
rozstrzygniętym przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów na kwotę ponad 2 mln zł. Zapytał, 
co to będzie oznaczało dla mieszkańców gminy - czy będzie podwyżka za odbiór odpadów, czy 
pozostanie na takim samym poziomie, a może się obniży? Jak ta kwota ma się do kwoty z poprzedniego 
przetargu? 

Wójt WALENTY KORYCKI – oznajmił, że była to najkorzystniejsza kwota ze złożonych ofert. Gmina 
dokładała do odpadów i dalej będzie dokładać. Podwyżki za odbiór odpadów nie przewidujemy, 
odpady zostaną na dotychczasowym poziomie.  
 
20. Interpelacje i zapytania radnych. 
W okresie międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje ani zapytania od radnych. 
 
21. Odpowiedzi na interpelacje. 



W związku z brakiem interpelacji nie było też odpowiedzi. 
 
22. Wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że Wicemarszałek Województwa 
Podlaskiego przysłał Jemu oraz radnym Rady Gminy gratulacje z okazji wyboru na kolejną dziewiątą 
kadencję. 
 

23. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady STANISLAW OLSZEWSKI zamknął       
o godz. 10.36 IV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.   
 
 
 

      Przewodniczący 
     Rady Gminy Bielsk Podlaski 

     Stanisław Olszewski 

  

 
Przygotował(a): Katarzyna Popławska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
Szczegółowa treść wypowiedzi osób uczestniczących w sesji znajduje się na nagraniu przebiegu sesji 

na stronie internetowej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w zakładce „Nagrania obrad sesji rady gminy”. 

 

 
 


